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I fredags invigdes Solnas första nya skola på 40 år – Ulriksdalsskolan. Kevin Lindberg, 15 år och äldst i elevrådet, fick klippa bandet som hölls upp 
av skolkommunalrådet Arion Chryssafis (M) och stadsbyggnadskommunalrådet Anders Ekegren (FP).� Foto:�Carlos�MonteCinos

Solnapolitiker vill ha 
fler vuxna i skolorna

I Lokaltidningen Mitt i:s enkät 
bland 100 Solnabor rankade 29 
procent skolan och försko
lan som den viktigaste 
valfrågan, och många 
önskade mer resurser  
till skolan och min
dre barngrupper i 
förskolan och på fri
tidshemmen.

I Solnas kommunala 
skolor finns 8,2 heltidsan
ställda lärare per 100 elever, 
enligt siffror från Skolverket från 
läsåret 2012/2013. Lärartäthe
ten är högre än länet i stort där  

motsvarande siffra var 7,4.
Däremot är antalet lärare med 

pedagogisk utbildning lägre: 80 
procent av lärarna i Solna jämfört 
med 85 i länet.

Oacceptabla siffror enligt Sam 
Olzon, ordförande för Lärarför
bundet i Solna, som vill ha 100 
procent legitimerade lärare i Sol
na.

– Sedan kommer man aldrig att 
nå dit när det saknas 5 000 lärare 
i länet.

Många lärare har  slutat på Solnas 
skolor i år, dels på grund av låga 

löner men också på grund av hårt 
arbetsklimat, menar Sam  

Olzon.
– Vi har en lärarflykt 

i Solna. Både Skytte
holmsskolan och Tall
backaskolan har för
lorat lärare i år, säger 

han.
Bättre löner är en vik

tig punkt.
– Vi fick upp våra löner med 

2,7 procent i Solna, i Stockholm 
gick de upp med 6 procent. Det är 
klart att det blir lättare att rekry

tera då.
Även barngruppernas storlek 

på förskolor och fritidshem mås
te minska, menar han. I Solna går 
det 14,4 barn per anställd på fri
tidshem jämfört med 13,4 i länet. 
På förskolorna är siffrorna bättre: 
15,6 barn per avdelning, jämfört 
med 17,1 i länet.

Däremot är endast  37 procent 
av de anställda utbildade förskol
lärare.

Enligt Arion Chryssafis (M), 
skolkommunalråd samt ordföran
de i barn och utbildningsnämn
den, jobbar staden med att öka 
antalet behöriga lärare och för
skollärare allt eftersom.

– Vi har en allmän lärarbrist i 
regionen, både i skola och försko
la. Vi har lärare som jobbat i sko
lor under många år men som sak
nar behörighet. Genom lärarlyftet 
kommer behörigheten öka.

Skulle höjda löner hjälpa?
– Vi vill ha fler förstelärare och 

högre löner till skickliga lärare. 
Generella höjningar är en fråga 
för arbetsmarknadens parter, me
nar han.

DäreMot tycker  han inte att man 
ska stirra sig blind på siffror. Det 
viktiga är innehållet i verksam
heten, menar han.

– Men barngrupperna behöver 
bli mindre. I år satsar vi därför 7 
miljoner kronor. Gruppernas stor
lek har störst betydelse ju mindre 
barnen är, säger han.

l MAx LInd
max.lind@mitti.se
tel�550�550�92

I Lärarförbundets 
 senaste ranking av Sveri
ges bästa skolkommuner 
hamnade Solna på plats 
157 av 290. 

Långt ifrån toppen 
alltså. dessutom tampas 
kommunen med lärar
flykt.

För många Solnabor är 
skolan den absolut he
taste valfrågan.
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Vilken är den 
viktigaste val-
frågan i Solna?

Juan Morales, 
63: 
– Högre pension. 
Jag har jobbat 
och betalat skatt 
i Solna i 40 år 
men blir ändå 
fattig som pensionär. 

Agne Seger-
hammar, 90: 
– Skolan. Det 
måste bli ordning 
och reda där, det 
behövs lärare 
med auktoritet. 
När jag gick i skolan, hade 
man respekt för lärarna.

Teja Eriksson, 
47: 
– Skolan, det 
behövs mer re
surser. Min dotter 
går i Råsunda
skolan, där är 
väldigt slitet och smutsigt.

Britt-Marie 
Karlsson, 59: 
– Skolan. Det är 
viktigt att alla 
barn blir sedda 
och får den hjälp 
de behöver. 

Maria Michas, 
40: 
– Förskolan. 
Grupperna är 
större än vad 
politikerna säger. 
Hur ska en lärare 
hinna med? 

Siw Månström, 
73: 
– Mer bänkar. 
Det finns inte så 
många när man 
är ute och går, 
vilket gör att äld
re inte kommer ut så ofta. 

Putte Spång, 
28: 
– Jämställdhet. 
Jag tycker att 
människor ska 
ha det lika bra. 
Miljö och håll
barhet är också väldigt viktigt.

Alicia Mosque-
da, 27: 
– Få fler syssel
satta, inte minst 
ungdomar. Jag 
har flera kom
pisar som är ar
betslösa.

Sandra Pahrne, 
34: 
– Flyktingfrågan. 
I dag hamnar alla 
på samma ställe 
och umgås i sin 
lilla klick. Man 
kan göra mer för att hjälpa 
folk att komma in i samhället

Greta Björk-
lund, 80: 
– Trafiken. Det 
behövs mer 
cykelbanor på 
Jungfrudansen, 
och det är för 
mycket bilar. 

Skolfrågor kan 
 avgöra valet i Solna

Vilken är den viktigaste valfrågan 
i Solna i höst? Den frågan ställdes 
till 100 personer på Solnaplan en 
förmiddag i förra veckan. Skolan! 
Förskolan! ropade 29 procent.

– Barnen är vår framtid. Det lå
ter klyschigt men är en sanning. 
Skolorna måste få mer resurser, 
både till personal men också till 
fler resurslärare. Många barn får 
inte det stöd de behöver, säger 
tvåbarnsmamman Anna Eriksson.

Även Solnas omsorg om de 
minsta kunde bli bättre.

– Det behövs fler dagisplatser. 
Det är svårt att få sitt förstahands
val och många föräldrar blir stres
sade av att inte veta var barnen 

ska gå, säger 
Sandra Jo
hansson.

V å r d e n 
och om

sorgen om 
våra äldre 

måste priori
teras, menade 14 

 procent. ”Gamla måste 
få komma ut mer”, var en åsikt 
som hördes flera gånger.

Många soM stannade  och ville 
prata äldreomsorg önskade även 
ett stopp för privata vårdbolag att 
plocka ut vinst.

– Man ska inte kunna göra vinst 
i sjukvården på skattepengar. Om 
man har en privat sjukförsäk
ring, som till exempel i USA eller 
Schweiz, eller som på Sophiahem
met, då är det okej att företagen 
plockar ut vinst. Men vinst som 
kommer från skattepengar ska 
återinvesteras i verksamheten. 
Det säger jag som jobbar där, sä

ger Galina Syrkina.
Anmärkningsvärt nog verkar 

de senaste årens heta frågor i lo
kalpolitiken som den stillaståen
de genomfartstrafiken, bygget vid 
Råstasjön och stadsbyggnadsför
valtningens hantering av fakturor 
ha fallit i glömska.

En förklaring kan kanske finnas 
i den relativt höga andel personer, 
13 procent, som svarade att de 

”inte bryr sig om politik”.
Hur många av Solnaborna som 

faktiskt tar sig till valurnorna 
återstår att se. Förra valet röstade 
84,1 procent av de röstberättigade 
i riksdagsvalet men bara 80,1 pro
cent i kommunalvalet.

l AnnA WAchenfeldt
l MAx lind
max.lind@mitti.se
tel 550 550 92

Mer resurser till skolan 
och mindre barngrup-
per i förskolan – det är 
de viktigaste valfrå-
gorna i Solna. 100 per-
soner har svarat i lokal-
tidningen Mitt i:s enkät.

l 100 Solnabor har utsett den viktigaste frågan i valet

”Bygg bostäder för unga och ensamstående. det behövs särskilt hyresrätter i Solna, utan lyxstandard”, säger Vidar Björklund. han tycker också 
att politikerna felprioriterar. ”Man har byggt friends arena i stället för att satsa på bibliotek och verksamheter för unga”. Foto: Sara Kollberg

Skola och barnomsorg viktigast
Skola/
Barnomsorg  29 %

Vård/
Äldreomsorg  14 %

Bryr mig inte/
Vet ej  13 %Mer pengar till pensionärerna 11 %

Jobb/Ungdoms-
arbetslöshet 10 %

Invandring/Integration 5 %
Miljö  4 %

Trafik 3 %
Parker 3 %
Skatt/Ekonomi 3 %
Kultur 1 %
Studentliv 1 %
Närdemokrati 1 %
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det tog en timme att släcka bran-
den i förrådet.
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Förråd brann vid fritidsklubb
SKYttehOlM Ett förråd vid 
fritidsklubben mitt i Skytte
holmsparken eldhärjades natten 
till i fredags. 

Larmet om branden kom vid 
tvåtiden på natten och räddnings
tjänsten var snabbt på plats i par
ken. Släckningsarbetet tog drygt 
en timme.

Det är oklart vad som orsa

kade branden. Polisen skrev en 
anmälan om skadegörelse genom 
brand.

Branden begränsades till det 
fristående förrådet. 

Fritidsklubbens byggnad påver
kades inte av branden.

Klubbens verksamhet var öppen 
som vanligt på fredagen.

StOcKhOlM Det ser posi
tivt ut på arbetsmarknaden 
i Stockholmsområdet. För 
andra kvartalet i rad så går det 
uppåt, efter två år av kräftgång. 
Bäst ser det ut i branscher som 
tillverkning, livsmedelshan

del och byggnad som just nu 
nyanställer mest. Och enligt 
prognosen för nästa kvartal så 
förväntas arbetsmarknaden 
växa ännu snabbare. Det visar 
nya siffror från Stockholms 
handelskammare.

rejält uppSving på  
arbetSmarKnaden

Mitt i den 19 augusti.
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Hur vill ni förbättra 
Solnas förskolor 
och skolor?

Socialdemokraterna: 
”tre�vuxna�på�15�barn�
i�förskolan�är�en�norm�
som�skapar�bättre�
verksamhet.�Vi�inför�det�i�tre�
steg�kommande�mandatperiod.�
i�skolan�blir�det�fler�lärare�för�att�
minska�klasserna�för�de�yngsta�
eleverna.�Vi�går�också�till�val�
på�en�kommunal�skola�i�varje�
stadsdel.”

Moderaterna: 
”Vi�söker�mandatet�
att�fortsätta�utveckla�
solna.�solnaungdo-
mars�slutbetyg�rankas�till�plats�
nummer�17�i�riket.�Med�mindre�
klasser,�läxhjälp�till�alla,�stärkt�
arbetsro,�kompetensutveckling,�
upprustning�av�lokaler�och�min-
dre�barngrupper�i�förskolan�ges�
mer�tid�för�kunskap.”

Miljöpartiet: 
”Vi�vill�att�förskolorna�
ska�ha�minst�tre�hel-
tidstjänster�per�15�barn�
och�att�andelen�pedagoger�ska�
öka.�Vi�vill�anställa�mer�personal�
i�skolorna,�och�särskilt�satsa�på�
lärarna.�Vi�kommer�också�att�
prioritera�en�renovering�av�skol-
byggnader�och�förskolegårdar.”

Kristdemokraterna: 
”Vi�arbetar�för�mer�
tid�för�barnen�genom�
mindre�barngrupper�i�
förskolan�och�vill�ha�maxtak�för�
barngruppernas�storlek.�Vi�vill�
dessutom�satsa�på�utbildning�i�
ledarskap�och�konflikthantering�
för�stadens�lärare.�Vi�vill�fortsätta�
rusta�skolorna�och�förskolorna.”

Vänsterpartiet: 
”Vi�anser�att�det�
behövs�mer�och�bättre�
utbildad�personal�i�
både�förskola�och�grundskola.�
i�årets�budget�föreslog�vi�50�mil-
joner�mer�än�alliansen.�Vi�vet�att�
bra�personal�med�arbetsvillkor�
kostar�pengar.�För�att�klara�detta�
är�vi�beredda�att�höja�skatten.”

Centerpartiet: 
”Vi�vill�ha�mindre�
barngrupper�och�mer�
personal�i�förskolan,�
vikarier�när�personal�är�sjuk,�
tidiga�insatser�för�barn�och�unga�
med�behov�av�särskilt�stöd,�goda�
möjligheter�till�vidareutbildning,�
och�närproducerad�mat�tillagad�
på�plats�i�skolor�och�förskolor.”

Folkpartiet: 
”Barngruppernas�stor-
lek�och�antalet�vuxna�
ska�anpassas�till�barnens�behov.�
Målet�om�50�procent�förskol-
lärare�uppnås�genom�högre�löner�
och�att�duktiga�förskollärare�blir�
förstelärare�med�5�000�extra�i�
månaden.�Den�av�FP�initierade�
lokalupprustningen�fortsätter.”

Tältpinnarna bröts av och partiets 
valsedlar kastades bort.
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Partiets tält vandaliserades
BERGSHAMRA Valrörelsen är 
igång i Solna och lite varstans pop-
par valstugor, tält och banderoll-
försedda valarbetare upp. Så även 
i Bergshamra där Bergshamrapar-
tiets tält har stått på torget sedan 
förra helgen.

Men någon eller några fick 
uppenbarligen nog, för strax före 
klockan sex förra måndagsmor-

gonen upptäckte en av partiets 
styrelsemedlemmar att tältet 
vandaliserats.

En tältpinne var avbruten och 
partiets valsedlar låg utspridda 
över torget.

Bergshamrapartiet tror inte att 
något politiskt motiv ligger bakom 
dådet, men har av princip ändå 
polisanmält händelsen.

SOLnA Solna kulturskola 
flyttar till Fridhemsskolan. Det 
föreslås i den nya utvecklings-
strategin för Hagalund. Flytten 
skulle förstärka det redan 
starka kulturutbudet i Haga-
lund och samtidigt ge fler barn 

möjlighet att delta i kultursko-
lans verksamhet, menar Mari-
anne Damström-Gereben (FP), 
ordförande i kultur- och fritids-
nämnden. Cirka 1 700 barn går 
i Solna kulturskola. Flytten ska 
vara klar nästa höst.

KultursKolan�Flyttar�
till�FriDheMssKolan


